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راه اندازی شهرک صنعتی دارویی بیضا 
 ره آورد دور اول سفر رئیس جمهور 

به استان فارس 
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس، 
گفت: همزمان با دور دوم ســفر رییس جمهور به 
اســتان فارس واگذاری زمین در شــهرک صنعتی 

دارویی بیضا آغاز می شود.
به گزارش روابط عمومی سازمان صنایع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران، سید مصطفی هاشمی 
با بیان اینکه واگذاری زمین برای ســرمایه گذاران 
در حــوزه صنایع پزشــکی، دارویــی و تجهیزات 
پزشــکی در این شهرک صنعتی در این هفته آغاز 
می شــود، افزود: متقاضیان مــی توانند با دریافت 
جواز تاســیس از اداره کل صنعت،معدن و تجارت 
استان، نســبت به انجام فرآیند واگذاری زمین در 
این شــهرک صنعتی اقدام کنند.وی، با بیان اینکه 
راه اندازی شهرک صنعتی  دارویی یکی از مصوبات 
دور اول سفر رئیس جمهوری به استان فارس بوده 
است، اضافه کرد: در دو سال گذشته و با اختصاص 
1100میلیارد ریــال اعتبار روند اجرای طرح های 
زیرساختی شــتاب گرفت و هم اکنون این شهرک 
صنعتی آماده واگذاری زمین به متقاضیان شــده 
اســت.مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
فــارس، ادامه داد: طــرح های زیرســاختی نظیر 
زیرسازی ،خیابان کشــی و شبکه داخلی فاضلاب 
در فاز نخست شــهرک صنعتی انجام و طرح های 
تکمیلی نظیر توســعه زیرســازی و  اجرای شبکه 
اختصاصــی انتقــال برق نیز با پیشــرفت فیزیکی 
مناســب در حال انجام است.هاشــمی، با اشاره به 
پیشــرفت 75درصدی  عملیات اجرایی طرح خط 
انتقال برق شــهرک صنعتی دارویی بیضا، تصریح 
کرد: این خط دومداره با اعتبار170میلیارد ریال  با 
ظرفیت حدود 12مگاوات برق به طول 11کیلومتر 
از پست برق بیضا تا شهرک صنعتی در مرحله اجرا 
قرار دارد که با بهره برداری از آن، برق این شهرک 
صنعتی تامین می شود.وی، با بیان اینکه در زمینه 
تامین آب نیز 10لیتر بر ثانیه انشعاب آب با اعتبار 
200میلیارد ریال خریداری شــده اســت، خاطر 
نشان کرد: عملیات اجرایی خط انتقال آب به طول 
20کیلومتر و با پیش بینی اعتبار 500میلیارد ریال 

نیز در مرحله مناقصه است. 

 با »آبانک« 
شعبه بانک آینده همراه شماست 

»آبانــک«، ســامانه جدیــد بانک آینــده از نیمه 
دوم ســال 1۴00، فعالیت خــود را با هدف جذب 
مشــتریان جدید آغاز کرده اســت. این سامانه در 
تلاش اســت بــا ارائه  مجموعه  کاملــی از خدمات 
غیرحضوری به شکل آنلاین، نیاز مراجعه حضوری 

به شعب بانک را به حداقل ممکن برساند.
ارائه خدمات متنوع بانکی این ســامانه باعث شده 
تا مشــتریان به راحتی از خدمــات بانکی باکیفیت 
بهره مند شــوند. همین تنــوع خدمات باعث تمایز 
»آبانک« با سایر سامانه های بانکداری جدید می شود.

کاربران »آبانک« از سیســتم عامل ها و پلتفرم های 
مختلفــی اســتفاده می کنند )سیســتم عامل های 
اندروید، IOS و PWA یا همان نسخه  تحت وب(. 
در واقع کاربران می توانند بــا توجه به نیاز خود و 
پلتفرمی که از آن استفاده می کنند، گزینه  مناسب 
برای استفاده از خدمات »آبانک« را انتخاب کنند. 
احراز هویت در این سامانه غیرحضوری، کوتاه و از 
طریق تشــخیص چهره و تطبیق آن با کارت ملی 
صورت می گیرد. در صورتی که فرد هیچ حســابی 
در بانک آینده نداشــته باشد، پس از احراز هویت 
و اســتعلام هشــت گانه )بدون الزام به واریز وجه( 
حســاب قرض الحســنه پس انداز بــرای او افتتاح 
می شــود. هم چنین برای مشــتریانی که در حال 
حاضر حساب بانک آینده دارند، امکان افتتاح انواع 

سپرده در کمتر از10 دقیقه وجود دارد.

 رکورد زنی بانک توسعه تعاون 
در پرداخت تسهیلات ازدواج 

بانک توســعه تعاون از ابتدای سال جاری تا پایان 
شــهریور 16 هزار و 115 میلیارد ریال تسهیلات 

قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرد.
مدیرعامل بانک توســعه تعاون اعلام کرد: در شش 
ماه ابتدایی ســال جاری شعب بانک توسعه تعاون 
در سراســر کشور 7855 فقره تســهیلات ازدواج 
پرداخــت کرده اند.محمد شــیخ حســینی افزود: 
ســهمیه تســهیلات ازدواج بانک توسعه تعاون در 
ســال جاری 20 هزار میلیارد ریال است که بیش 
از 80 درصــد تکلیف قانونی تا پایان ســال 1۴02 
طی شش ماه اول سال جاری عملیاتی شده است.
وی ادامه داد:بانک توســعه تعاون یک بانک پیشرو 
در زمینه عمل به مصوبه تســهیلات تکلیفی است 
به گونه ای که ســال گذشــته نیز به 100 درصد 
تکالیف خود در تســهیلات ازدواج عمل کرده ایم. 
شیخ حسینی بیان کرد: در حوزه تضمین تسهیلات 
ازدواج بر اساس مصوبه بانک مرکزی یک ضامن از 

متقاضی گرفته می شود. 

پیشتازی بانک ملی ایران در پرداخت 
تسهیلات ازدواج در بین شبکه بانکی

بر اســاس گزارش بانک مرکــزی، بانک ملی ایران 
در نیمه نخست امسال در پرداخت وام ازدواج بین 

شبکه بانکی کشور پیشتاز بوده است.
بر اســاس آخرین آمار عملکرد تسهیلات پرداختی 
بانک ها، بانک ملی ایران از ابتدای سال جاری تا پایان 
شهریورماه 79 هزار و 328 فقره وام ازدواج پرداخت 
کرده است که ارزش ریالی آن به بیش از 167 هزار و 

865 میلیارد و 582 میلیون ریال می رسد.

گزارشاخبـــار

سمیه ملکی  عشقی در واکنش به اخبار منتشره درباره 
بازگشــت خودرو به بورس کالا گفت   فعلا برنامه ای برای 

عرضه خودرو در بورس کالا نداریم
مجید عشقی دیروز  در نشســت خبری در محل سازمان 
بــورس، در مورد عرضه خــودرو در بورس کالا گفت: فعلا 
برنامه ای برای عرضه خودرو در بــورس کالا نداریم، البته 
شرکت های خودروسازی بر اســاس تعهدی که در سامانه 
خودرو داشــته اند تا یک سال و نیم آینده باید به تعهدات 
خــود عمل کننــد و ما تــلاش داریم خود شــرکت های 
خودروســاز به این نتیجه برسند که محصولات خود را                              در 
بورس کالا ارائه کنند. رئیس ســازمان بورس اظهار داشت: 
تلاش داریم زیان انباشــته خودروســازان اضافه نشود، هر 
چند از کاهش این زیان ناامید شــده ایم، اما تلاش می شود 
این زیان اضافه نشود. وی در مورد سود سهام عدالت اظهار 
داشت: تلاش می کنیم امسال هم مانند سال گذشته سود 
ســهام عدالت به صورت دو مرحله ای پرداخت شود، البته 
مجامع شرکت های سرمایه پذیر در زمان های مختلف برگزار 
می شود و شرکت سپرده گذاری مرکزی تلاش می کند این 

سودها را                              به تدریج دریافت و تجمیع کند.
رئیس سازمان بورس اظهار داشت: هنوز شورای عالی بورس 
در مورد نحوه پرداخت ســود ســهام عدالت تصمیم گیری 
نکرده، اما تلاش می کنیم مانند ســال گذشــته این سود 
به صــورت دو مرحله ای پرداخت شــود. وی همچنین در 
مورد معاملاتی شــدن نماد شــرکت های ســرمایه گذاری 
عدالــت، گفت: در مورد این هم باید شــورای عالی بورس 
تصمیم گیری کند، اما قبل از آن باید مجامع شــرکت های 
استانی برگزار شود تا سهام عدالت قابل معامله شود و هنوز 
این جمع بندی نهایی انجام نشده و تلاش داریم جمع بندی 

در شورای عالی بورس به اتفاق آراء انجام شود.

وی در مورد ســهام عدالــت و متوفیان گفت: 3.5 میلیون 
نفر از ســهامداران عدالت در طول 17 ســال گذشته فوت 
شده اند که ورثه آنها حدود 16 میلیون نفر هستند و تلاش 
شده اســت با همکاری قوه قضائیه و شرکت سپرده گذاری 
مرکزی انتقال سهام به متوفیان به صورت قهری و از طریق 

مراجعه به کارگزاری ها انجام شود.
عشــقی در مورد عرضه سیمان و فولاد در بورس کالا گفت: 
دولت طبق ماده 13 قانون جهش مسکن تلاش دارد امکان 
پیش خرید مصالح ســاختمانی مانند سیمان و فولاد فراهم 
شــود و در این زمینه هیچ برنامه ای برای خروج ســیمان و 

فــولاد از بورس وجود ندارد و ما تلاش می کنیم در ماده 13 
قانون جهش مســکن به دولت کمک کنیم.عشقی در پاسخ 
به سوالی در مورد انتشار اوراق اسناد خزانه اسلامی در بازار 
ســرمایه گفت: طبق تعهدی که در قانون بودجه امسال بر 
دوش دولت گذاشته شده، اوراق منتشر می شود، البته تلاش 
بر این اســت که حجم انتشار اوراق اســناد خزانه به اندازه 
سررســید اوراق سال های قبل باشد و در مدت معین انجام 
می شود. عشقی در مورد انتشــار اوراق سلف مسکن اظهار 

داشت: در مرحله دوم انتشار این اوراق انجام خواهد شد.
رئیس ســازمان بورس در مــورد حمایــت بازارگردان ها 
از بازار ســرمایه اظهار داشــت: در شــرایط ریزش بازار، 
صندوق های بازارگردانی ورود پیدا می کنند. در مورد اتفاق 
دیروز فلســطین و رژیم صهیونیســتی هم اثر آن بر بازار 
موقتی اســت.وی همچنین در مورد ترس سرمایه گذاران 
حقیقی گفت: طی دو ســال گذشــته در دو نوبت فعالان 
بازار ســرمایه دچار ترس و دلهره شــدند که البته توصیه 
می کنیم ســهم های بنیادی در بازار ارزشــمند هستند و 
ســهامداران سهام ارزشمند خود را                              نفروشند و اجازه دهند 
بازار به تعادل برسد. عشقی در مورد نظارت بر گزارش های 
حسابرسی شــرکت ها گفت: بخش نظارت سازمان بورس 
بر موسسات حسابرسی و گزارش های حسابرسی شرکت ها 
نظــارت می کنــد و تلاش بر این اســت با ارتقــاء جایگاه 
حسابرســی، گزارش های شــرکت ها متقن باشــد. رئیس 
سازمان بورس همچنین اظهار داشت: مجامع شرکت های 
بورســی باید به صورت آنلاین هم برای سهامداران پخش 
شــود و اگر یک شرکت بورسی این مسئله را                              رعایت نکند، 
برخورد می شــود و ما تلاش داریم پلتفرمی طراحی کنیم 
که فیلم مجامع شرکت ها در آن ذخیره شود و در دسترس 

همگان قرار گیرد.

خط بطلان رئیس سازمان بورس بر یک شایعه 

برنامه ای برای عرضه خودرو در بورس کالا نداریم

با توجه به اینکه هنوز تعداد قابل توجهی از تلفن های همراه بالای 600 دلار از 
طریق سامانه نیما تامین ارز می شوند، اصلاح نهایی اقلام موجود در رویه واردات 

در برابر صادرات خود زمان بر شده است.
به گزارش تســنیم، بررســی ها نشــان می دهد علی رغم گذشــت یکسال از 
سیاســت واردات در برابــر صادرات خــود، که با هدف مشــوق صادراتی جهت 
افزایــش صادرات کالا در نظر گرفته شــده بود، نتایج مدنظر به دســت نیامد و 
عمــلا تبعات این سیاســت فراتر از آثار مثبت آن بود. بر همین اســاس چندی 
پیش معاونت برنامه ریزی و مقررات ســازمان توسعه تجارت در مکاتبه با رئیس 
ســازمان توســعه تجارت ایران در خصوص سیاســت واردات در برابر صادرات 
 خــود اظهار نظر کرده اســت همچنین تبعات سیاســت فوق را در ســه محور 

بیان کرده بود. 
همچنین در خاتمه این مکاتبه نیز تاکید شده بود، در مجموع سیاست تأمین ارز 
گوشــیهای بالای 600 دلار صرفاً از محل صادرات خود به نتیجه مدنظر نرسیده 

اســت ازاین رو پیشنهاد می شــود با توجه به اینکه تخصیص ارز نیما به این کالا 
که ماهیت لوکس دارد منطقی نمی باشــد صرفاً »ارز صادراتی غیر« به محل های 

تأمین ارز مجاز این کالا اضافه شود.
لازم به ذکر اســت، بعد از این مکاتبه نیز دفتر مقررات صادرات و واردات دستور 
اعمال اصلاحات مربوطه را صادر کرده  بود،  اما با وجود گذشت یک ماه از ابلاغ 
اصلاح رویــه )واردات در برابر صادرات خود( هنوز این موضوع به مرحله اجرایی 

نرسیده و دلایل این بلاتکلیفی نیز مشخص نشده است. 
پیگیری ها نشان می دهد به جز تلفن های همراه متعارف از قبیل آیفون و سری 

اس های پرچمدار سامســونگ ، هنوز تعدادی قابــل توجهی از تلفن های همراه  
بالای 600 دلار ) همچون برخی گوشــی های شیائومی و برخی مدلهای لوکس 
دیگر( از طریق ســامانه نیما تامین ارز می شدند که این مشکل نیز در اصلاحات 
پیش رو بایســتی رفع شود. بر همین اساس یکی از دلایل طولانی شدن موضوع 
همیــن اصلاحات نهایی اقلام مشــمول) واردات در برابر صــادرات خود و غیر( 

عنوان شده است.
گفتنی اســت، برخی از کارشناسان جایگزینی واردات در برابر صادرات غیر را به 
جــای رویه واردات در برابر صادرات خود را  عامل به تاخیر افتادن اصلاحات در 
این روند تجاری می دانســتند.به هر ترتیب انتظــار می رود با توجه به برهه ی 
حساســی که کشور در آن قرار دارد این رویه ی غلط تجاری که منجر هدر رفت 
منابع ارزی و همچنیــن واردات کالاهای با کیفیت پایین به دلیل عدم تخصص 
واردکنندگان و از طرفی فرار های مالیاتی گسترده می شود به زودی اصلاح شده 

و اشکالات سامانه جامع تجارت نیز مرتفع شود.

 پشت پرده بلاتکلیفی اصلاحات 
در رویه واردات در مقابل صادرات

فعالیت دلالان مســکن در اقتصاد بر اســاس آمار سازمان برنامه و بودجه در 20 
سال اخیر 50 درصد افزایش یافت.

به استناد اطلاعات سازمان برنامه و بودجه از سهم ارزش افزوده رشته فعالیت های 
اقتصادی کشــور بر اســاس قیمت های ثابت ســال پایه 1390 ســهم  دلالان 
مســتقلات از 0.2 درصد در سال 1380 به 0.3 درصد در سال 1۴00 رسیده و 
رشد 50 درصدی را تجربه کرده است. این در حالی است که سهم دلالان املاک 

و مستغلات در کشور در سال 1370، صفر درصد برآورد شده است.

در همین راستا جواد سادات مشاور وزیر راه و شهرسازی در گفت وگو با خبرنگار 
فارس گفت: در حوزه فعالیت مشاوران املاک با صنفی مواجه بودیم که بیشترین 
ســهم فعالیت بدون پروانه و غیرمجاز را در میان همه صنوف به خود اختصاص 

داده بود.
 با توجه به لزوم ســاماندهی مشــاوران املاک و دلالان مســکن در کشور طرح 
ســاماندهی این صنف در ماه های گذشته آغاز شــده و همچنین مجلس نیز در 
حال تصویب قانونی به منظور ســاماندهی این بخش در حوزه مســکن است.بر 
اســاس آخرین آمار از طرح ساماندهی مشــاوران املاک تا کنون 267۴ مشاور 
املاک به دلیل تخلف و پلمپ واحد مواجه شــده و جریمه ای معادل 95 میلیارد 

تومان را متقبل شده اند.

 فعالیت دلالان مسکن
در 20 سال 50 درصد افزایش یافت 

یک مقام مســئول گفت: امروز بیش از 1000 کیلومتر 
خط فشار قوی در سطح اســتان سیستان و بلوچستان 
وجود دارد و بیش از 200 کیلومتر دیگر خط لوله انتقال 

گاز را در این استان در دست احداث داریم.
مجید علیپوری با بیان اینکه شرکت ملی گاز ایران نگاه 
ویژه ای به استان سیســتان و بلوچستان دارد و تلاش 
می کند تا بستر مناسبی برای پیشرفت استان و زدودن 
غبــار محرومیت از چهره این خطــه فراهم کند، تاکید 
کرد: شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران سال گذشته را 
به نام سیستان و بلوچستان نام گذاری کرد و از آنجایی 
که تمــام پروژه های خطوط انتقال در طرح خطوط لوله 
هفتم و یازدهم سراســری گاز در این اســتان قرار دارد 
موفق شــدیم در ســال 1۴01 بیــش از 760 کیلومتر 
خط لوله انتقال گاز فشــار قوی را در ســطح استان از 
شــمالی ترین نقطه در زابل تا شــهر مرزی میرجاوه در 
شــرق و در جنوبی ترین نقطه در چابهار و کنارک اجرا، 
تزریق گاز و به بهره برداری برسانیم.مجری طرح خطوط 

لوله هفتم و یازدهم سراســری گاز با اعلام اینکه امروز 
بیــش از 1000 کیلومتر خط گازدار فشــار قوی )بدون 
در نظر گرفتن خطوط تغذیه و شــبکه های شهری( در 
سطح استان سیستان و بلوچستان وجود دارد، گفت: هم 
اکنون بیــش از 200 کیلومتر دیگر خط لوله انتقال گاز 
را در این استان در دست احداث داریم که امیدواریم در 

ابتدای سال آینده به بهره برداری برسد.
وی ادامه داد: حدود ۴50 کیلومتر خط انتقال گاز برای 
شــهرهای باقیمانده جنوب استان از سوی شرکت ملی 
گاز ایران در نظر گرفته شــده اســت کــه حدود 250 
کیلومتر آن در مرحله طراحی توســط شرکت مهندسی 
و توســعه گاز بوده و مابقی آن نیز از ســوی همکاران 
گاز استان به سرانجام می رسد.به گفته علیپوری با اتمام 
گازرسانی به شــهرهای جنوب سیستان و بلوچستان از 
جمله ســرباز، قصر قند، اسپکه، فنوج، نگور، کهیر پیش 
بینی می شــود تا پایان 1۴0۴ شهر بدون گاز در سطح 

این استان نداشته باشیم.

احداث ۱000 کیلومتر خط فشار قوی گاز در سیستان و بلوچستان
اگــر دارندگان وســایل نقلیه فاقد بیمه شــخص ثالث 
اقــدام به تمدید بیمه نامه خود در یک ماه نکنند کارت 

سوختشان غیر فعال می شود.
بــه گزارش مهر عزیــزی معاون صنایع و انرژی ســتاد 
مدیریت حمل و نقل ســوخت کشور در گفتگو با رادیو 
اقتصاد اظهار داشــت: با همکاری و هماهنگی ســازمان 
بیمه، شــرکت ملــی فرآورده های نفتــی، پلیس راهور 
و دیگــر دســتگاه ها کارگروه راهبری اجــرای ماده ۴8 
قانــون بیمه شــخص ثالث در ســتاد مدیریت حمل و 
نقل و سوخت کشــور با نمایندگان دستگاه های مرتبط 
تشــکیل و در مرحله اول مصوب شــد خودروهای نفت 
و گاز سوز مشــمول قانون در 3 مرحله اطلاع رسانی و 
رصد شــوند.عزیزی افزود: تا بحال ۴0 هزار خودرو نفت 
گاز ســوز فاقد بیمه شناسایی شد که طبق فرایندی در 
یک ماهه اول به دارندگان خودروهای فاقد بیمه شخص 
ثالث، بهنگام ســوختگیری پیغام »هشدار بیمه« ارسال 
می شــود که همزمان ســازمان راهداری، حمل و نقل 

جاده ای و سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور نیز 
پیامک هایی به این گروه ارسال می کنند.

وی ادامه داد: اگر دارندگان وسایل نقلیه فاقد بیمه شخص 
ثالث اقدام به تمدید بیمه نامه خود در یک ماه نکنند، وارد 
لیست خاکستری شده و به هنگام سوختگیری در ماه دوم 
پیغــام »خطا بیمه« را دریافــت خواهند کرد که به منزله 
غیرفعال شدن کارت ســوخت شأن است.معاون صنایع و 
انرژی ســتاد مدیریت حمل و نقل سوخت کشور با اشاره 
به رشــد 30 درصدی جامعه هدف برای تمدید بیمه بیان 
داشــت: از ۴0 هزار خودرو طی یک ماه گذشــته 12 هزار 
خودرو نسبت به تمدید بیمه خود اقدام کردند که از لیست 
هشدار خارج شده اند و انتظار می رود این روند افزایش یابد.
عزیزی هدف اصلی اجرای قانون را الزام به دریافت بیمه نامه 
شخص ثالث برای افزایش امنیت حوزه حمل و نقل دانست 
و تصریح کرد: توصیه ما به رانندگان خودروهای وســایل 
سنگین دقت در تمدید بیمه نامه هاست تا از منافع بیمه در 

جبران خسارات بهره مند شوند.

اخطار به وسایل نقلیه فاقد بیمه شخص ثالث

وزارت اقتصاد: 

 تا پایان سال 2 مؤسسه اعتباری 
و یک بانک منحل می شود

وزارت اقتصاد تأکید کرد: امســال سه مؤسســه اعتباری و یک بانک خصوصی 
منحل خواهند شــد، مدتی پیش مؤسسه اعتباری توســعه منحل شد و فرایند 
تصفیه آن آغاز شــد و تا پایان سال دو مؤسســه و یک بانک این فرایند را طی 

خواهند کرد.
 روابــط عمومی وزارت امور اقتصادی و دارایی در پاســخ به گزارشــی با عنوان 
»ضرورت احتیــاط در تحلیل آمارهــای مثبت« توضیح داد: سیاســت تثبیت 
به معنــای میخکوب کردن قیمت ها نیســت، تثبیت به دنبال حذف شــوک ها و 

ثبات بخشی به تحولات اقتصاد کلان است.
سیاست های دولت کاملًا در جهت کنترل تورم طراحی و تنظیم شده است. یکی 
از مهمتریــن اصلاحات نهادی در اقتصاد ایران قطعــاً اصلاح نهاد بانک مرکزی 
اســت و در همین راســتا طرح قانون بانک مرکزی که با همکاری و تعامل بین 

دولت و مجلس تدوین شده اســت یکی از شاه کلیدهای اصلاحات اقتصادی در 
حوزه پولی و بانکی خواهد بود.علاوه بر این، در متن لایحه برنامه هفتم توســعه 
به صورت مشــخص به اصلاحات در نظام بانکی، نظام بودجه ریزی و صندوق های 
بازنشستگی پرداخته شده است و خوشــبختانه در حوزه اصلاحات بودجه ریزی 
و بانکی، عمده احکام موردنیاز به تأیید کمیســیون تلفیق مجلس رسیده است. 
هرچند در کمیســیون تلفیق موارد جدیدی به متن لایحه اضافه شــده اســت 
که برخی از آنها مورد تأیید دولت نیســت و دولت تــلاش می کند در تعامل با 
مجلس محترم، در این موارد بازنگری شود. دولت برای اصلاحات در حوزه بانکی 
منتظر لایحه برنامه هفتم توسعه و طرح قانون بانک مرکزی نمانده است. با اخذ 
مجوزهای لازم از شــورای هماهنگی سران قوا، اختیارات خوبی برای ساماندهی 
نظام بانکی به بانک مرکزی و دولت داده شده است و در همین راستا، امسال سه 
مؤسســه اعتباری و یک بانک خصوصی منحل خواهند شد. مدتی پیش مؤسسه 
اعتباری توسعه منحل شد و فرایند تصفیه آن آغاز شد و تا پایان سال دو مؤسسه 
و یک بانک این فرایند را طی خواهند کرد.در برنامه هفتم توســعه، بدهی دولت 
به بانک ها، تعیین تکلیف خواهد شــد به طــوری که بدهی های دولت به بانک ها 
به اوراق تبدیل می شــود و در بازه زمانی مشخص 5ساله تسویه خواهد شد، این 

اقدام تأثیر بسیار عمیقی بر اصلاح ناترازی بانک های دولت خواهد داشت.

همچنیــن با اختیارات و وظایفی که در قالب برنامه هفتم توســعه و قانون بانک 
مرکزی برای بانک مرکزی تعیین شــده اســت، بانک های ناتراز در مسیر تعیین 
تکلیــف قرار می گیرند.برای رفــع پایدار ناترازی ها، دولــت در حال بازپرداخت 
بدهی های معوق خود به نظام بانکی و صندوق های بازنشســتگی است به طوری 
که بدهی دولت به صندوق بازنشستگی به میزان 100 هزار میلیارد تومان در سال 
گذشــته تسویه شد و فرایند تســویه بدهی ها در سال جاری و سال آینده ادامه 
خواهد داشــت، علاوه بر این دولت پیشنهادات مشــخصی برای کاهش ناترازی 
صندوق های بازنشســتگی در برنامه هفتم توسعه ارائه کرده است. دولت امیدوار 
اســت با تأیید این پیشنهادات در برنامه هفتم توسعه، بتواند اقدامات جدی تری 
برای رفع ناترازی صندوق های بازنشســتگی در طول 5 ســال آینده انجام دهد.

بنابراین دولت ســیزدهم با شناسایی عوامل بروز تورم در اقتصاد کشور، رفع آنها 
را به صورت پایدار در دستور کار خود قرار داده است و در 6ماهه اول سال جاری 
هم آثار کوتاه مدت این سیاست قابل مشاهده است به طوری که براساس گزارش 
بانــک مرکزی و مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه به نقطه 15 درصد کاهش یافته 
اســت و بازار دارایی ها ازجمله بازار ارز از ثبات بسیار خوبی برخوردار بوده است، 
استمرار این سیاست ها تا چند سال آینده قطعاً موجب کاهش نرخ تورم و ثبات 

بیشتر اقتصاد کلان خواهد شد.


